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De Rode Draad van Openbaring
Openbaring 20:1-15 v0.5

Je mag wel stellen dat de gebeurtenissen betreffende de Rode Draak de Rode Draad vormen
van Openbaring. Een stukje daarvan hebben we al gezien bij het Beeld van de Vrouw en de 12
Sterren, toen er oorlog in de hemel kwam en hij op aarde geworpen werd. Het derde beeld van
de Draak in de Put dat we nu gaan bespreken, zal het compleet maken.

Bij de Twee Profeten hebben we al genoemd dat één vers daar specifiek doorverwijst naar dit
beeld, namelijk vers 7. Daar stond:

7 En als ze klaar zijn met hun taak, zal het beest dat uit de bodemloze put komt te-
gen hen strijden.

Dit kan alleen maar over de Draak gaan. Er worden in totaal drie, vier beesten genoemd in
Openbaring. Dat zijn de Draak (dat is Satan, de duivel), er komt een beest uit de zee en een
ander beest uit de aarde. Er dan is ook nog het vuurrode beest waar de hoer op zit (hfst 17),
die een combinatie van de voorgaande lijkt te zijn.
We zullen nog gaan zien dat die beesten over het Romeinse Rijk gaan. Omdat de andere bees-
ten respectievelijk uit de zee en de aarde komen, moet het bij deze verwijzing wel om de
Draak van Openbaring 20 gaan. Maar het beest met de hoer erop verwijst óók naar Openba-
ring 20 en is er uiteindelijk dus ook aan te koppelen. Dat zullen we later oppakken.

Laten we maar eens kijken wat er in Openbaring 20 met de Draak gebeurt.

Openbaring 20:1 En ik zag een engel neerdalen uit de hemel met de sleutel van de af-
grond en een grote ketting in zijn hand. 2 En hij greep de draak, de oude slang, dat is
de duivel en de satan, en bond hem voor duizend jaar, 3 en wierp hem in de afgrond,
en sloot hem daarin op en verzegelde die boven hem, opdat hij de volken niet meer zou
misleiden, totdat de duizend jaar tot een einde gekomen zouden zijn. En daarna moet
hij een korte tijd worden losgelaten.

We slaan voor de duidelijkheid even een stukje intermezzo over.

Openbaring 20:7 En wanneer die duizend jaar tot een einde gekomen zijn, zal de sa-
tan uit zijn gevangenis worden losgelaten.
8 En hij zal uitgaan om de volken te misleiden die zich in de vier hoeken van de aarde
bevinden, Gog en Magog, om hen te verzamelen voor de oorlog.

Wat hierboven vetgedrukt staat is precies het moment waarop in de Twee Profeten het ‘beest
uit de put’ tevoorschijn komt om tegen de profeten (Israël) te strijden en hen te doden.
Dat ‘beest uit de put’ is dus de draak, de Satan. En het ‘doden van de twee profeten’ (dat is de
uitroeiingspoging van Hitler), is dan kennelijk gebeurd NADAT hij weer losgelaten is om de vol-
ken te verleiden en op te stoken.
Wat Satan de Draak is gaan doen, nadat hij was losgelaten uit de put, is een Beest van een Na-
zi-Rijk uit de volkerenzee doen opstaan, net zoals hij indertijd het Beest van het Romeinse Rijk
had doen opstaan, met de BEDOELING het Joodse volk te vernietigen.

Dit zal even moeten landen. Je moet het zien. Dus ik zal het herhalen en daarna uitwerken.
De duivel werd losgelaten uit zijn gevangenis en hij is meteen de volken (weer!) gaan verlei-
den en ophitsen om (dat is het doel van Satan) het volk Israël uit te roeien. We hebben altijd
al gezegd dat Hitler satanisch was. Maar nu kunnen we begrijpen dat dit kon gebeuren omdat
de duivel weer (voor korte tijd) losgelaten was.

De volken verleiden of personen verleiden?
Je moet goed lezen wat er in Openbaring 20 staat. De duivel werd gebonden zodat hij de VOL-
KEN niet meer kon verleiden. Hij kon dus individuen nog wel verleiden. En waartoe kon hij de
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volken niet meer verleiden? Om Israël aan te vallen en uit de weg te ruimen (zie vers 8-9). En
nu hij weer losgelaten is, is dat dus ook het eerste dat hij weer gaat doen.
Dat de duivel ‘duizend jaar’ gebonden was, wil dus niet zeggen dat er geen persoonlijke verlei-
ding meer is, of zelfs geen oorlogen, dat er geen (incidentele of zelfs regelmatige) Joden-ver-
volging of christen-vervolging is. Al die dingen hebben gewoon plaatsgevonden. Maar hij mocht
Israël niet meer aanvallen in een poging haar totaal uit te roeien zoals hij dat gedaan had in
het jaar 70 onder Titus. De duivel was gebonden, maar niet volledig uitgeschakeld.

Geen structurele vervolging
Dit Verhaal van de Draak in de Put, sluit ook weer naadloos aan op dat van de Vrouw en de
Draak. Kennelijk ergens nadat de vrouw in bescherming genomen is (en nadat de intense
christenvervolging gestopt is, dat is dus met de val van het Romeinse Rijk in de vierde eeuw),
is de Draak gebonden en in de put geworpen. Gedurende de Middeleeuwen heeft het christen-
dom ongebreideld en zonder noemenswaardige tegenstand kunnen groeien en heeft het (soms
heel goed en soms heel fout) meegelift op de vaart der volkeren.
De periode dat de duivel gebonden was, kunnen we dus ook over onze geschiedenis heenleg-
gen. Gedurende die tijd kon de duivel het over de hele wereld verstrooide Israël geen groot
kwaad doen en het kon ook de christenheid niet zwaar vervolgen. De vervolging gedurende
deze periode was vooral incidenteel en heel erg lokaal.

En zodoende is er een lange tijd geweest dat 99% van de mensen naar de kerk ging. Maar bij
zulke ongeremde groei, zonder noemenswaardige tegenstand, groeit er dus ook een hele hoop
rommel (en misstanden) mee op.
Daarom was het (kennelijk) nodig dat de duivel weer voor een korte tijd uit de put gelaten
werd, om het onkruid van het koren te scheiden. Er zijn in de laatste eeuw wel zoveel kerk-
scheuringen geweest, zoveel misstanden boven water gekomen in de kerken, dat mensen
daarop massaal afgehaakt zijn. Je moe(s)t wel heel diep en echt geloven wilde je dat overle-
ven.

Geen duizendjarig Vrederijk
Merk overigens op dat er nergens gesproken wordt over een vrederijk in Openbaring 20. De
term vrederijk is wat mensen later als kopje boven dit stukje gezet hebben en dat is eigenlijk
misleidend. Het enige dat er in deze 1000 profetische jaren gebeurt, is dat de duivel de volken
niet op kan hitsen om Israël of de Kerk uit te roeien. Zonde, verleiding, opstand, oorlog, haat,
wantoestanden... het kan allemaal nog steeds gebeuren en is ook gebeurd.
Door de term ‘vrederijk’ op deze plek te gebruiken, loop je het risico dat je allerlei andere puz-
zelstukjes uit de bijbel aan gaat leggen, die hier helemaal niet horen. De term ‘duizendjarig
vrederijk’ is een plaatje dat Openbaring 20 niet geeft. De puzzelstukjes die hier vaak aange-
legd worden, horen op een andere plek thuis. Het zou veel beter zijn de titel ‘duizend jaar ge-
bondenheid’ te gebruiken. De duivel is gedurende deze periode gebonden in de put en kan niet
alles doen wat hij zou willen. Dat is wat hier volgens mij staat.

Een brullende leeuw
Mensen werpen vaak tegen dat de periode dat de duivel gebonden is, niet in onze tijd kan zijn,
want Petrus zegt bijvoorbeeld dat de duivel rondgaat als een brullende leeuw en dat hij ons
nog steeds kan verleiden (1 Petrus 5:8).

Dat de duivel rondgaat als een brullende leeuw was door Petrus opgeschreven in de tijd (de
eerste eeuw) toen het Romeinse Rijk INDERDAAD nog erg actief was om de christenen uit te
schakelen. Dat was de periode dat de duivel dus nog NIET gebonden was! In het beeld van de
Vrouw met de 12 Sterren, staat ook „Want hij weet dat hij nog maar weinig tijd heeft.“ Hij
weet daar namelijk dat hij voor ’1000 jaar gebonden gaat worden in de put’ en dus weinig tijd
heeft.

Verder is hij in ONZE tijd al weer behoorlijk lang vrijgelaten! WOI was de aanzet voor WOII.
Misschien mag je zeggen dat het de duivel weer toegestaan was de volken te verleiden ergens
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rond de Verlichting. Met de opkomst van de evolutie-theorie is een ferme basis gelegd voor het
atheïsme. Op de voedingsbodem van de evolutietheorie en het atheïsme kon het Nazi-gedach-
tengoed opbloeien, dat stelde dat superieure rassen inferieure rassen moesten opruimen, om
zo de evolutionaire ontwikkeling van de mens te bespoedigen. Het Joodse volk was in die ziens-
wijze zo inferieur als wat, dus dat mocht opgeruimd worden, evenals zigeuners, Polen, Russen
en noem maar op.
Inmiddels gaat de duivel dus weer rond als een brullende leeuw. In het Westen gaat hij mis-
schien zelfs veel meer als een sneaky slang te werk, dan als een brullende leeuw, maar goed.

En ook al was de duivel gedurende de Middeleeuwen gebonden en beperkt in zijn mogelijkhe-
den, net zoals een maffiabaas kan hij vanuit zijn gevangenis zijn knechtjes nog wel de hele we-
reld rondsturen om allerlei onheil te veroorzaken.

1000 jaar tussen de eerste zeven en laatste achtste koning
Nog een hele sterke reden om de duizend jaar niet in een nog aan te breken toekomst te plaat-
sen, is dat er in 17:8 (en 11) een samenvatting staat van hoofdstuk 20. Of anders gezegd:
hoofdstuk 20 is een uitwerking van wat er in 17:8 staat.
Dat kunnen we als volgt duidelijk zien:

17:8 17:11 20:1-3, 7, 10

Het beest dat u ge-
zien hebt, was

En het beest dat
was

1 En ik zag een engel neerdalen uit de hemel met de
sleutel van de afgrond en een grote ketting in zijn
hand.
2 En hij greep de draak, de oude slang, dat is de dui-
vel en de satan,

en is niet; en niet is, en bond hem voor duizend jaar,
3 en wierp hem in de afgrond, en sloot hem daarin op
en verzegelde die boven hem, opdat hij de volken niet
meer zou misleiden, totdat de duizend jaar tot een
einde gekomen zouden zijn.

en het zal opkomen
uit de afgrond

is ook zelf de
achtste. En hij is
uit de zeven,

En daarna moet hij een korte tijd worden losgelaten.
7 En wanneer die duizend jaar tot een einde gekomen
zijn, zal de satan uit zijn gevangenis worden losgela-
ten.

en naar het verderf
gaan.

en gaat naar het
verderf.

10 En de duivel, die hen misleidde, werd in de poel
van vuur en zwavel geworpen,

Er is maar één beest dat uit de afgrond komt en dat is beschreven in hoofdstuk 20. Daarom
moet 17:8 gekoppeld worden aan 20.
Dat betekent dat de duizend jaar de periode is tussen het verdwijnen van de het beest met de
zeven (eerste) koningen (het Romeinse Rijk) en het opnieuw verschijnen van een vergelijkbaar
beest/rijk met de achtste (laatste) koning.
Later, als we hoofdstuk 17 gaan behandelen, komen we uitvoerig hier op terug.

Een multi-nationale oorlog tegen Israël
De eerste poging van de duivel om het volk van God om te brengen, was zelfs nog voordat God
het verzameld had in het land Israël. Dat proces van terugkeer, of het verlangen daarnaar was
al zo ongeveer vanaf 19171 begonnen. Die liquidatie-poging van 1939-1945 was echter mislukt
en hielp op een bepaalde manier zelfs mee tot de creatie van de natie Israël.
De dag nadat de natie Israël opstond, poogde de duivel het in de kiem te smoren door de Ara-

1 In de jaren daarvoor hadden de Ottomanen nog duizenden Joden het land uitgezet. In 1917 kwamen de Engelsen met
de Balfour-verklaring waarin men positief stond ten opzichte van een Joods thuis in Palestina. Dat was het begin van de
omkeer.
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bische volken rondom op te stoken en het land aan te vallen. Die poging was ook mislukt.
Maar nu moet je niet denken dat het klaar is. De duivel is bezig om een nieuwe situatie in de
wereld te creëren, waarbij geprobeerd gaat worden om Israël definitief van de kaart te spelen.

Openbaring 20:8 8 En hij zal uitgaan om de volken te misleiden die zich in de vier hoe-
ken van de aarde bevinden, Gog en Magog, om hen te verzamelen voor de oorlog. En
hun aantal is als het zand van de zee. 9 En zij kwamen op over de breedte van de
aarde, en omsingelden de legerplaats van de heiligen en de geliefde stad.

Het Gog en Magog verwijst naar Ezechiël 38 en 39. Uit Ezechiël 39:1-2 kunnen we begrijpen
dat Gog van Magog uit het verre noorden komt ten opzichte van Israël. Dat zou dus wel eens
om Rusland en misschien zelfs wel over Putin kunnen gaan. We zien dat Putin flink bezig is om
zijn positie in het Midden-Oosten te vestigen en verstevigen en hij verzamelt andere landen om
zich heen om mee te doen. Dat wil niet meteen zeggen dat hij degene is die deze profetie uit
zal doen komen. Voor WOII was er ook een WOI. Er zullen misschien nog andere oorlogen ge-
streden moeten worden voordat het echt zover is. Maar Openbaring 20 lijkt met het aanhalen
van Ezechiël 38-39 te zeggen dat er uiteindelijk zo’n oorlog zal komen en we kunnen ons van-
daag de dag maar al te levendig voorstellen dat zoiets kan gebeuren, gezien de ontwikkelingen
in het Midden-Oosten.

Maar er daalde vuur van God neer uit de hemel en dat verslond hen.
10 En de duivel, die hen misleidde, werd in de poel van vuur en zwavel geworpen, waar
ook het beest en de valse profeet reeds zijn. En zij zullen dag en nacht gepijnigd wor-
den in alle eeuwigheid.

Deze ultieme poging om Israël van de kaart te vegen zal niet lukken. Het zal het einde van de
vijandige volken tegen God betekenen. Het zal ook het einde van de duivel zijn. Dat zal ook
het moment zijn waarop Jezus terugkomt, ook al lezen we dat hier (nog) niet precies in deze
tekst. Het zal het einde van de huidige aarde zijn, zoals we die nu kennen. Er zal een nieuwe
hemel en een nieuwe aarde komen, zoals we uit het vervolg van Openbaring kunnen begrijpen.
Over al deze dingen valt heel erg veel te zeggen en dat zullen we ook doen, maar voor nu is
het belangrijkste even dat we de grote lijn in de gaten hebben.
Openbaring 20 eindigt met een internationale oorlog tegen Israël. En dat zal ook het einde van
ons huidige menselijke tijdperk zijn. Er zal daarna een geheel nieuwe tijd aanbreken.

De Eerste Opstanding
We hadden een stukje van Openbaring 20 even overgeslagen, maar het is nodig dat er nu ook
bij te halen.

Openbaring 20:4 En ik zag tronen, en zij gingen daarop zitten, en het oordeel werd hun
gegeven.

Het gaat om meerdere mensen.

En ik zag de zielen van hen die onthoofd waren om het getuigenis van Jezus en om het
Woord van God,

In de tijd dat Johannes dit opschreef moest iedereen vooral denken aan Johannes de Doper die
door Herodes was onthoofd en Paulus die kort geleden door Nero was onthoofd nadat die de
christenen de schuld had gegeven van de brand in Rome in het jaar 64.

en die het beest en zijn beeld niet hadden aanbeden, en die het merkteken niet ontvan-
gen hadden op hun voorhoofd en op hun hand.

Het ‘merkteken van het beest’ is het stempel dat iedereen geestelijk gezien op zijn hoofd heeft
zitten. Slaven konden in de tijd van de Romeinen een merkteken krijgen op hun hoofd of rech-
terhand om aan te geven dat ze slaaf waren en/of van wie ze waren. Openbaring gebruikt dat
als een beeld om aan te geven dat iedereen geestelijk gezien OF een merkteken van de duivel
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heeft, OF een stempel van God.

Merk op dat veel vertalingen hier lijken te zeggen dat degenen die onthoofd waren ook dege-
nen zijn die het beeld niet aanbeden hebben. In dat geval heb je dus maar een klein aantal
martelaren die bij de eerste opstanding zouden horen.
Maar het is ook te vertalen als: „de zielen van hen die onthoofd waren en van hen die het
beeld niet aanbeden hebben“. De New American Standard Bible doet dat bijvoorbeeld. In dat
geval gaat het om ALLE mensen die bij God horen, wat mij veel beter van toepassing lijkt te
zijn in dit verband.

En zij leefden en gingen als koningen regeren met Christus, duizend jaar lang.
5 Maar de overigen van de doden werden niet weer levend, totdat de duizend jaar tot
een einde gekomen waren. Dit is de eerste opstanding.
6 Zalig en heilig is hij die deel heeft aan de eerste opstanding. Over hen heeft de
tweede dood geen macht, maar zij zullen priesters van God en van Christus zijn, en zij
zullen met Hem als koningen regeren, duizend jaar lang.

Er wordt gesproken van ‘de eerste opstanding’ en een ‘tweede dood’. Dat is volledig nieuw.
Nergens anders in de bijbel komen we deze termen of gebeurtenissen tegen. En we zullen dit
op de een of andere manier moeten duiden. Maar de oplossing is vrij eenvoudig. Het moet hier
gaan over de opstanding van de geest en de dood van de geest.

Een mens heeft een lichaam en een geest. Als de geest het lichaam verlaat, is het lichaam
dood en als het lichaam sterft, verlaat de geest het lichaam. Normaal gesproken als iemand
doodgaat, dan sterft alleen het lichaam en gaat zijn geest naar het dodenrijk (Sheol in het He-
breeuws of Hades in het Grieks). Dat is een akelige plek, want wat moet je als mens zonder li-
chaam? Je kan (daar) helemaal niets. De geest van de mens wacht daar in principe tot Jezus
terugkomt en de (lichamelijke) opstanding van de doden plaatsvindt.
Deze tekst in Openbaring 20:5 zegt nu eigenlijk dit: als je in Jezus gelooft (of bij God hoort),
dan zal je, als je lichaam sterft, geestelijk opstaan uit het dodenrijk. Dat is daarom de eerste
opstanding. Je geest zal opstaan uit Sheol. Je zal dus een levende geest zijn en je zal bij God
zijn (in de hemel of het paradijs). Je zult dus niet in een soort terminale slaaptoestand af moe-
ten wachten tot Jezus terugkomt.

Dat klopt volledig met ALLES wat we al weten uit de bijbel.
Breng nog even het ei in herinnering dat ik eerder gelegd heb... Hoe kon Mozes met Elia Jezus
ontmoeten op de berg, terwijl Mozes doodgegaan en begraven was? Nou, omdat hij alweer was
opgestaan. Niet lichamelijk! Maar geestelijk. De lichamelijke opstanding moet nog komen en
dat is wat Openbaring dan de tweede opstanding noemt.

Daarom kon Jezus tegen de moordenaar aan het kruis zeggen: je zult vandaag met mij in het
paradijs zijn2. Met andere woorden: hij ging NIET naar het dodenrijk (zoals die andere gekrui-
sigde), omdat hij de eerste opstanding meteen al zou ontvangen.
Nu begrijpen we ineens waarom Saul zich een hoedje schrok toen hij de geest van Samuel pro-
beerde op te roepen en ECHT Samuel te zien kreeg. Samuel was namelijk niet dood, maar had
de eerste opstanding al gehad.

Daarom zegt Jezus ook tegen de godsdienstleraars van zijn tijd in Lukas 20:37:

Lukas 20:37 Ook Mozes zei dat de doden zullen opstaan. Want bij de brandende braam-
struik noemde hij de Heer 'de God van Abraham en de God van Izaäk en de God van Ja-
kob.' 38 God is niet een God van doden, maar van levenden. Want voor God leven ze al-
lemaal."

Tot nog toe was dit (voor mij) altijd een beetje een vreemd argument. Dat God zich de God
van Abraham, Izaäk en Jakob noemt betekent dat zij leven? Nu snap ik het. Ze hadden al deel
aan de eerste opstanding gehad!

2 Zie Lucas 23:43
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Daarom zei Jezus ook dat wie in hem gelooft al eeuwig leven HEEFT3. Niet dat je het straks pas
KRIJGT. Je HEBT het al. Je hoeft niet te wachten tot het Einde der Tijden aangebroken is om
dan nog eens eeuwig leven te krijgen. Nee, als je nu dood gaat, sta je meteen al op in de
eerste (geestelijke) opstanding. En later zal daar de tweede (lichamelijke) opstanding bijko-
men.

Zie je hoe andere puzzelstukjes op hun plek vallen, als je de tent van Openbaring consequent
opzet volgens de aanwijzingen die er in zitten?

De Tweede Dood
De tweede dood, dat is de geestelijke dood. Dat is waar Jezus het ook over heeft:

Mattheus 10:28 (NBV) Wees niet bang voor hen die wel het lichaam maar niet de ziel
kunnen doden. Wees liever bang voor hem die in staat is én ziel én lichaam om te laten
komen in de Gehenna4.

De dood die wij hier op deze aarde sterven is alleen maar een lichamelijke dood. De geest van
de mens komt daarna in het dodenrijk terecht. Het dodenrijk is de plek waar ieders geest
wacht tot het einde van deze wereld gekomen is. Zij die geloven staan meteen al (geestelijk)
op uit het dodenrijk om bij God te zijn.
Wanneer deze wereld ten einde gekomen is, staan alle doden weer (lichamelijk) op. De geest
van de mens zal dan weer terugkeren in een lichaam, zodat je weer kan praten, horen, com-
municeren, dingen kan doen. Dat is echter maar van tijdelijke aard. Dan zal er namelijk een
Grote Rechtspraak gehouden worden en wordt alles wat krom is weer rechtgemaakt.
Na de Rechtspraak komt het eeuwige leven (lichamelijk en geestelijk) of de eeuwige dood (zo-
wel lichamelijk als geestelijk).

De Grote Rechtspraak.

Openbaring 20:11 En ik zag een grote witte troon, en Hem Die daarop zat. Voor Zijn
aangezicht vluchtten de aarde en de hemel weg, zodat er geen plaats meer voor hen te
vinden was.
12 En ik zag de doden, klein en groot, voor God staan. En de boeken werden geopend
en nog een ander boek werd geopend, namelijk het boek des levens. En de doden wer-
den geoordeeld overeenkomstig wat in de boeken geschreven stond, overeenkomstig
hun werken.
13 En de zee gaf de doden die in haar waren. Ook de dood en het rijk van de dood ga-
ven de doden die in hen waren, en zij werden geoordeeld, ieder overeenkomstig zijn
werken.
14 En de dood en het rijk van de dood werden in de poel van vuur geworpen. Dit is de
tweede dood.
15 En als iemand niet bleek ingeschreven te zijn in het boek des levens, werd hij in de
poel van vuur geworpen.

De ‘zee van vuur’ moet je dus niet verwarren met het dodenrijk (of Sheol en Hades). Sheol is
de wachtkamer. De ‘zee van vuur’ is de tweede (geestelijke) dood. Het is beeldspraak voor ‘de
plek’ waar geestelijke dingen/wezens ophouden te bestaan, zoals satan, de beesten, de dood,
het dodenrijk, de geest van de mens. Het is geen echt vuur uiteraard, want hoe kan je de dood
zelf met echt vuur verbranden5.

Openbaring vliegt hier in sneltreinvaart door de gebeurtenissen heen. Net zoals het door bijna
2000 jaar geschiedenis heen vloog met het beeld van de Draak in de Put. Op zich is dat han-

3 Johannes 3:36
4 Meestal vertaald als hel. Maar vanwege de verkeerde (Middeleeuwse) associaties die mensen bij dat woord hebben,
heb ik hier de oorspronkelijke naam uit de grondtekst gebruikt.
5 Jacobus zegt bijvoorbeeld in 3:6 dat de tong een vuur is en in brand gezet wordt door de hel. Dat vuur is beeldspraak,
want wij weten allemaal dat tongen niet branden, maar wel vuur kunnen spuwen.
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dig, want je krijgt er een goed overzicht door, een goede samenvatting. Maar het roept natuur-
lijk ook vragen op. Het zal nodig zijn om alle onderdelen goed onder de loep te nemen. En dat
zullen we in dit boek ook gaan doen.

De Grote Waslijn
Met de drie beelden die we nu besproken hebben is feitelijk het Grote Verhaal van Openbaring
neergezet. Openbaring geeft een geestelijke kijk op de dingen die gebeuren vanuit Gods per-
spectief en vanuit wat de Duivel wil en aan het doen is. Vanuit die blikvelden, zijn er twee
enorme mijlpalen in onze geschiedenis vanaf Jezus Christus. Dat zijn de verwoesting van Jeru-
zalem in het jaar 70 en wederoprichting van de natie Israël in het jaar 1948. Deze twee mijlpa-
len kunnen dienen om er het waslijntje van Gods-geschiedenis-met-ons aan op te hangen. Nu
deze hangen, kunnen we de andere dingen er ook aan hangen. Ze zijn als de twee tentpalen
van een grote legertent, die alles overeind houden. Nu kunnen we met tientallen haringen de
rest van de tent verankeren aan onze geschiedenis. De hele tent van Openbaring staat en valt
met deze twee palen. Wat mij betreft mag de discussie over wat Openbaring betekent hoofdza-
kelijk over deze twee dingen gaan. Als je het hier namelijk niet mee eens bent, dan komt AL
HET ANDERE van Openbaring op andere plekken terecht. De hele tent wordt dan anders opge-
zet. Je krijgt dan totaal andere constructies.
Als je deze twee palen op de juiste plek neerzet, dan volgt de rest er uit. Je mag dan nog een
heleboel discussiëren over die dingen, waar ze precies moeten hangen en je kan nog eens een
keer een paar haringen verzetten om de tent goed strak te krijgen, maar de grote lijn veran-
dert er niet meer door.

Als je bijvoorbeeld zou zeggen dat het Beeld van de Draak in de Put pas ergens komt NA de
Twee Profeten (in een TOEKOMSTIG vrederijk), of als je bijvoorbeeld zegt dat die Twee Profe-
ten twee echte mensen zijn die nog moeten komen en dat ze dood in Jeruzalem zullen liggen,
dan ben je de hele Rode Draad kwijt, dan ben je de kapstok kwijt, dan knoop je de palen aan
de lusjes voor de haringen, of legt ze zelfs helemaal maar weg. Dan krijg je de tent (mijns in-
ziens) nooit echt goed overeind. Dan kan je onze geschiedenis niet meer gelijk leggen met de
beelden en dan ga je (hopeloos) vastlopen met het oplossen van de puzzel en kom je tot aller-
lei ingewikkelde constructies.
Als je de tent van Openbaring probeert op te zetten zonder de twee genoemde mijlpalen, dan
komt hij nooit strak te staan.

En kijk nou eens naar het Oude Testament. Hoe intensief God betrokken was op het hele wel
en wee van Israël en profeet na profeet optrommelde om hen te proberen op het rechte pad te
krijgen. Denk je dat het herstel van Israël sinds 1948 een foutje was? Dat dat eigenmachtig
optreden was van een groepje socialistische Joden, die het niet konden laten? Dat God dat he-
lemaal niet wil, omdat Israël afgedaan heeft en door de Kerk vervangen is?
Wat betekenen deze woorden van Jezus dan?

Lukas 21:23 Maar wee de zwangeren en de zogenden in die dagen, want er zal grote
nood zijn in het land en toorn over dit volk. 24 En zij zullen vallen door de scherpte van
het zwaard en in gevangenschap weggevoerd worden onder alle heidenen. En Jeruza-
lem zal door de heidenen vertrapt worden, totdat de tijden van de heidenen ver-
vuld zullen zijn.

Jezus zegt dat Jeruzalem vertrapt zal worden TOTDAT DE TIJD VAN DE NIET-JOODSE VOLKEN
VOORBIJ IS6. Jezus heeft zijn leerlingen heel erg duidelijk geleerd dat Jeruzalem zal vallen...
en weer opstaan. God is bezig zijn plan met Israël EN met de Kerk uit te voeren. Het Geestelij-
ke Koninkrijk was al gekomen sinds Jezus. Het Aardse Koninkrijk komt eraan.

Schemaatje
Voor alle duidelijkheid heb ik hieronder een schemaatje gemaakt van hoe de drie verhalen op

6 Ook Paulus zegt ditzelfde in Romeinen 11:25. “Want ik wil niet, broeders, dat u geen weet hebt van dit geheimenis
(opdat u niet wijs zou zijn in eigen oog), dat er voor een deel verharding over Israël is gekomen, totdat de volheid van
de heidenen is binnengegaan.“



(c) 2019, Peter Scheele

elkaar ingrijpen en aanhaken op de tijdlijn van onze geschiedenis.

Conclusies
Dit zijn de conclusies die ik voor mezelf getrokken heb uit het bovenstaande:
1. Wij leven in de tijd waarin de duivel weer losgelaten is (om het kaf van het koren te schei-

den). Dat verklaart de Grote Afval en kerkverlating van onze generaties (vooral in de Wes-
terse wereld), zoals Jezus ook aangekondigd had in Mattheus 24.

2. Het verklaart dat wat Hitler deed niet zomaar iets is wat de mensen nu eenmaal doen. Er
zat een doelbewust plan (van de duivel) achter.

3. Ik begrijp nu dat wat er op dit moment in het Midden Oosten aan de hand is, de voorberei-
dingen zijn om Israël wéér aan te gaan vallen. Misschien net zoals WOI de voorbereiding
was voor WOII. Misschien om meteen (nucleaire) WOIII te starten?

4. Ik begrijp dat bij een dergelijke (massale nucleaire) aanval (die de trigger zou kunnen zijn
om de hele planeet te vernietigen) Jezus terug zal komen en in zal grijpen.

5. Wij hoeven niet bang te zijn voor wat komen gaat, want God heeft allang voorzien wat er
staat te gebeuren en ondertussen trekt Hij en realiseert Hij zijn eigen plan.

Wasknijpers, haringen en lusjes
Zoals we gemerkt hebben bij het bespreken van de Beelden, zitten er overal haakjes en oog-
jes, of lusjes aan. Die zijn mijns inziens specifiek bedoeld om de dingen aan elkaar te knopen,
zodat we ze kunnen verbinden en in het grotere geheel kunnen plaatsen.

Nu we de hoofdlijn hebben staan, maakt het eigenlijk niet zo heel veel uit in welke volgorde we
de andere dingen bespreken, of in welke volgorde je ze leest. Je kan gewoon doorlezen, maar
je kan bijvoorbeeld ook in de inhoudsopgave kijken over welke dingen je het liefst meteen
meer wilt weten en dan naar die hoofdstukken springen. Dan kan je later de andere dingen le-
zen.
Je kan ook gewoon de lijn van dit boek volgen, maar als je iets te ingewikkeld vindt of je het
niet zo interessant vindt, dan sla je het hoofdstuk gewoon over en gaat door met het volgende.

Nu we het kader hebben gelegd, kunnen we op heel veel plekken verder gaan om de puzzel af
te maken, dus kies maar uit wat je het interessantste lijkt.

Het duurt niet lang meer
Als je net zoals ik het Totaalplaatje ziet dat Openbaring probeert te schetsen en dat ik in het
voorgaande zo goed mogelijk geprobeerd heb onder woorden te brengen, dan weet je nu dat
het niet meer zo heel erg lang meer kan duren! Dan zitten we op het laatste deel van de men-
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selijke geschiedenis op deze sterfelijke aarde! We zitten in de laatste fase. Het duurt misschien
nog tien jaar? Of vijf? Of misschien twintig als we ons massaal bekeren en God aanroepen?
Vijftig jaar halen we zeker niet meer onder de huidige omstandigheden.

Toegegeven... niemand kon aanzien komen dat de 1260 dagen bijna 2000 jaar zouden gaan
duren en dus weten we ook niet hoeveel tijd er nog is voordat ‘de twee profeten opgenomen
worden’, of voordat het koningschap van Israël hersteld wordt. En toch kan je aan al de dingen
die inmiddels al gebeurd zijn, zien dat de zomer eraan komt:

Mattheus 24:32 Van de vijgenboom kun je dit leren: als het hout zacht wordt en er
blaadjes aan komen, weet je dat de zomer eraan komt. 33 Zo kunnen jullie ook weten
dat als al deze dingen gebeuren, het einde eraan komt. Het is dan bijna tijd.

En DAT betekent dat we ons klaar moeten gaan maken voor de Grote Bruiloft die er aan staat
te komen! Dus ga je maar vast voorbereiden! Zorg dat je witte kleren hebt, dat je schoonge-
wassen bent, je haar netjes zit en dat je nagels geknipt zijn7!

7 Dit zijn beelden in de stijl van Openbaring om aan te geven dat je geestelijk orde op zaken moet stellen in je leven :D.
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